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        Protokół Nr LXXVII/2023 
                                    z LXXVII sesji Rady Gminy Łuków  

                         odbytej w dniu 27 października 2023 r.  
                w Urzędzie Gminy Łuków w godz. 10.00 – 13.20 

 
W sesji udział wzięli:  
Wójt Gminy – Mariusz Osiak, Zastępca Wójta  - Wojciech Szczygieł, Sekretarz 
Gminy – Janusz Jezierski, Skarbnika Gminy – Alina Baka, Zastępca Kierownika 
Referatu Społeczno-Administracyjnego – Beata Zbucka, Dyrektor Gminnego 
Zespołu Oświatowego w Łukowie – Bogdan Wiącek. 
W sesji wzięli udział sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Protokołowała: Iwona Pulik – inspektor ds. obsługi rady gminy. 
 
Ad. 1. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Federczyk otworzył LXXVII sesję 
Rady Gminy Łuków słowami „Otwieram LXXVII sesję Rady Gminy Łuków”. 
Powitał przybyłych na sesję radnych, sołtysów oraz pracowników Urzędu. 
 
Ad. 2. 

 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził na podstawie listy obecności, że 

obrady będą prawomocne, gdyż na 15 radnych w  sesji uczestniczy 14 radnych 
(radny nieobecny usprawiedliwiony – Sławomir Dębiński). Lista obecności 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 3. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i zapytał czy są 
uwagi do przedstawionego porządku ? 
 Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad jako punkt 
12 „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Łuków”. 
 Porządek po wprowadzeniu zmian został podjęty jednogłośnie, głosowało 
14 radnych. 
 
Porządek sesji po wprowadzeniu zmian przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z LXXVI sesji Rady Gminy. 
5. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 
6. Wystąpienia radnych i sołtysów. 
7. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
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8. Informacja o podmiotach wyznaczonych przez Wójta Gminy Łuków do 
przyjmowania skazanych w celu wykonania nieodpłatnej, kontrolowanej 
pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej na rok 2024. 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie Gminy Łuków w 
roku szkolnym 2022/2023. 

10. Podjęcie uchwały sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Łuków  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Łuków. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
15. Sprawy różne i wolne wnioski. 
16. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 4. 
 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że protokół z LXXVI sesji 
Rady Gminy był dostępny po napisaniu u pracownika prowadzącego obsługę 
rady gminy oraz umieszczony na stronie internetowej. 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu z LXXVI sesji Rady Gminy. 
Protokół został przyjęty 12 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”, głosowało 14 
radnych. 
 
Ad. 5. 
 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności między sesjami. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6.  
 
 Radny Marcin Kożuchowski poinformował o problemie jaki zgłosiła Pani 
Dyrektor Szkoły w Świdrach  o braku widoczności przy wyjeździe z placu 
szkoły w Świdrach i w związku z tym potrzebie usunięcia krzewów z pasa 
drogowego, które ograniczają widoczność oraz potrzebę usunięcia topoli przy 
ogrodzeniu, która rośnie w pasie drogowym. 
 Radny Jarosław Michalak zapytał: co z interpelacjami złożonymi na 
piśmie, czy będzie odpowiedź ? Na pytania zadawane przez radnych na sesji 
Pan Wójt odpowiada pod koniec sesji. 
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 Sołtys wsi Turze Rogi Zenon Cielemędzki zapytał: kiedy będzie 
poprawiony załamany przepust na drodze do hydroforni ? Czy będą odbierane 
jeszcze w tym roku folie rolnicze ? 
 
Ad. 7. 
 
 Sekretarz Gminy przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych 
za 2022 rok złożonych przez radnych Rady Gminy Łuków, Przewodniczącego 
Rady Gminy, Wójta, Zastępcę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Wójta. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8. 
 
 Zastępca Kierownika Referatu Społeczno-Administracyjnego – Beata 
Zbucka przedstawiła informację o podmiotach wyznaczonych przez Wójta 
Gminy Łuków do przyjmowania skazanych w celu wykonania nieodpłatnej, 
kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej na rok 
2024. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9. 
 
 Dyrektor Gminnego Zespołu Oświatowego w Łukowie – Bogdan Wiącek 
przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie Gminy 
Łuków w roku szkolnym 2022/2023. Pan Dyrektor powiedział, że tekst zawiera 
zgodnie z przepisami ustawy informację o stanie realizacji zadań oświatowych 
za ostatni rok szkolny 2022/23, w tym wynikach egzaminu ósmoklasisty oraz 
nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez Lubelskiego Kuratora Oświaty. 
Wzorem ubiegłych lat, zastosowana została analiza porównawcza z danymi na 
rok szkolny 2023/24 wraz z omówieniem różnic organizacyjnych i wnioskami. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę o godzinie 11.25. 
 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady o godzinie 11.45. 
 
Ad. 10. 
 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie Rocznego Programu 
Współpracy Gminy Łuków z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. Pan Wójt powiedział, że 
celem głównym współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest efektywne 
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wykorzystanie istniejącej aktywności społecznej i lepsze zaspokajanie potrzeb 
społecznych mieszkańców gminy. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 14 radnych. Uchwała Nr 
LXXVII/516/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11. 
 
 Pan Wójt omówił projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Wójt Mariusz Osiak powiedział, że zwiększenie środków w planie finansowym 
w dziale 900 rozdział 90002 § 4300 spowodowane jest większymi wydatkami 
na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych w szczególności odpadów 
wielkogabarytowych, odpadów segregowanych oraz cen jednostkowych za 
odbiór i zagospodarowanie odpadów. Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i 
porządku w gminie rada gminy może postanowić, w drodze uchwały, o pokryciu 
części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
w przypadku gdy środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 14 radnych. Uchwała Nr 
LXXVII/517/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.12. 
 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 
terenie Gminy Łuków. Pan Wójt powiedział, że proponuje się wprowadzenie 
zróżnicowania stawki podatku od nieruchomości od budowli i obniżenie jej do 
poziomu 0,5 % w przypadku budowli związanych ze świadczeniem usług 
komunalnych w zakresie zbiorowego odprowadzania ścieków służące na rzecz 
ogółu mieszkańców. Obsługę urządzeń kanalizacyjnych dla Gminy Łuków 
prowadzi osoba fizyczna prowadząca działalność gospodarczą, na podstawie 
umowy z dnia 28.01.1994 r. Na podstawie w/w umowy oraz aneksu Nr 2/2003 
do tej umowy, nowopowstałe inwestycje przekazywane są w użytkowanie po 
zakończonym roku. Wartość majątku środków trwałych znacznie wzrosła w 
2022 roku – oddano do użytkowania nowe inwestycje (sieci kanalizacyjne, 
oczyszczalnie ścieków) współfinansowane ze środków zewnętrznych. 

Uchwała została podjęta 12 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”, 
głosowało 14 radnych. Uchwała Nr LXXVII/518/2023 stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Ad. 13. 
 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany w  budżecie gminy na 
rok 2023. Pani Alina Baka powiedziała, że uchwalone dochody w kwocie 
95.816.219,38 zł, zwiększa się o kwotę 1.011.413,16 zł, do kwoty dochodów 
96.827.632,54 zł, z tego dochody bieżące zwiększa się o kwotę 1.011.413,16 zł 
do kwoty 89.731.163,63 zł. Uchwalone wydatki w kwocie 97.408.604,55 zł, 
zwiększa się o kwotę 1.863.958,02 zł, do kwoty wydatków 99.272.562,57 zł, z 
tego wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 1.853.958,02 zł do kwoty 
84.932.188,64 zł, wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 10.000 zł do kwoty 
14.340.373,93 zł. W związku ze zmianami plan przychodów budżetu 2023 roku 
w kwocie 2.491.331,35 zł zwiększa się o kwotę 852.544,86 zł do kwoty 
3.343.876,21 zł. Plan rozchodów budżetu 2023 roku wynosi 898.946,18 zł. 
Deficyt budżetu stanowi kwotę 2.444.930,03 zł. Planowana łączna kwota długu 
na 2023 r. wynosi 12.413.598,68 zł. 
 Radny Marcin Kożuchowski zapytał o wykaz przedsięwzięć do 
wieloletniej prognozy finansowej, gdyż nie ma wskazanej wartości wkładu 
własnego na zadanie Świdry – Szczygły Górne na lata 2024 – 2025. Czy takie 
działanie jest właściwe. 
 Skarbnik Gminy powiedziała, że o szczegóły w tym zakresie należy 
zapytać Kierownika Referatu Planowania i Inwestycji. 
 W oczekiwaniu na wyjaśnienie tematu Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował realizację kolejnych punktów porządku sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę o godzinie 12.55. 
 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady o godzinie 13.05. 
 
 Pani Skarbnik przeprosiła za zaistniałą sytuację, była ona spowodowana 
późnym dotarciem informacji i stąd też nie została uwzględniona w materiałach 
na dzisiejszą sesję. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 13 radnych. Uchwała Nr 
LXXVII/519/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14. 
 
 Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej. Pani Alina Baka powiedziała, że dochody 
budżetu gminy na 2023 rok zaplanowano w kwocie 96.827.632,54 zł, z tego 
dochody bieżące wynoszą 89.731.163,63 zł, dochody majątkowe zaplanowano 
w kwocie 7.096.468,91 zł. Wydatki budżetu gminy na 2023 rok zaplanowano w 
kwocie 99.272.562,57 zł, z tego wydatki bieżące w kwocie 84.932.188,64 zł, 
wydatki majątkowe w wysokości 14.340.373,93 zł. Wydatki na wynagrodzenia i 
składki zaplanowano w wysokości 43.870.748,31 zł. Przychody budżetu na 
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2023 rok zaplanowano w kwocie 3.343.876,21 zł, rozchody wynoszą 
898.946,18 zł. Deficyt budżetu na 2023 rok stanowi kwotę 2.444.930,03 zł, 
kwotę długu na koniec 2023 r. zaplanowano w wysokości 12.413.598,68 zł. W 
wyniku autopoprawki w załączniku Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć" dokonuje się 
zmian :  
poz. 1.3.2.7 "Budowa drogi gminnej Świdry - Szczygły Górne od km 0+286,90 
do km 0+961,20 w miejscowości Szczygły Górne", wprowadza się zadanie 
inwestycyjne, termin realizacji zaplanowano na lata 2022 - 2025. Łączne 
nakłady finansowe w kwocie 958.212,83 zł, w roku 2024 limit wydatków 
wynosi 3.000 zł, w roku 2025 limit wydatków 922.212,83 zł.  
poz. 1.3.2.11 "Budowa drogi w miejscowości Dąbie". Wprowadza się nowe 
zadanie inwestycyjne, termin realizacji zaplanowano na lata 2023-2025. Łączne 
nakłady finansowe w kwocie 2.008.823 zł, w roku 2024 limit wydatków wynosi 
3.000 zł, w roku 2025 limit wydatków 2.005.823 zł. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie, głosowało 13 radnych. Uchwała Nr 
LXXVII/520/2023 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15. 
 
 Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów. 
Odpowiadając Radnemu Marcinowi Kożuchowskiemu w sprawie widoczności 
przy wyjeździe z placu szkoły w Świdrach, usunięcia topoli i zakrzaczeń  
powiedział, że informacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Udzielając odpowiedzi Radnemu Jarosławowi Michalakowi Pan Wójt 
powiedział, że wnioski radnych składane na piśmie powinny trafić do biura 
rady, a następnie przekazane Wójtowi bądź pracownikowi merytorycznemu i 
udzielona odpowiedź.  
Folie rolnicze były odbierane w tym roku, jeśli ktoś przespał moment odbioru to 
musi poczekać na kolejny jeśli taki będzie. W sprawie załamanego przepustu 
Pan Wójt wiedzy nie ma ale zorientuje się w temacie i jeśli będzie taka potrzeba 
przepust zostanie naprawiony. 
 Radny Marcin Kożuchowski powiedział, że przeanalizował Biuletyn 
Informacji Publicznej innych samorządów i zauważył, że interpelacje składane 
na piśmie wraz z odpowiedzią umieszczane są na stronie internetowej, a u nas 
takiej zakładki nie ma. 
 Sołtys wsi Zarzecz Łukowski Jan Zarzycki zaprosił na Święto 
Niepodległości do Zarzecza Łukowskiego oraz przypomniał o konieczności 
poprawienia drogi za cmentarzem. 
 Pan Wójt przyłączył się do zaproszenia Pana Sołtysa na Święto 
Niepodległości do Zarzecza. 
 Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do mieszkańców Gręzówki z 
przypomnieniem o składaniu ankiet dotyczących zaproponowanych nazw ulic 
do 30 października 2023 roku. 
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Ad. 16. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad zamknął 
LXXVII sesję Rady Gminy Łuków o godzinie 13.20. 
 
 
Protokołowała: 
  Iwona Pulik 
    Inspektor 
 
 
 
  
 
 


